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Geachte raad en alle toehoorders online

Mensen die me kennen, vragen mij nogal eens hoe ik in vredesnaam 
beland ben in de rol van voorzitter van MallemolensMiddenBetuwe. 
Ik ben bepaald niet als actievoerder in de wieg gelegd, ik zou zeggen: 
integendeel. 

Hoe heeft het dan zover kunnen komen. Ik las een interview met 
Gerlach Velthoven, de directeur van Betuwewind en later zag ik een 
filmpje. Zijn houding was zo stuitend richting bewoners met als rode 
draad: ‘je doet er niet toe’. Dat heeft me zo diep geraakt, dat ik ja 
heb gezegd toen mijn voorganger Frits van Eck me benaderde om het 
voorzitterschap over te nemen. 

En ik moet Gerlach een groot compliment geven: hij is consistent. Dat 
gevoel dat wij er als bewoners volstrekt niet toe doen, is alleen maar 
gegroeid.

Ik heb te weinig tijd om alle voorbeelden aan te halen. Laat ik me 
maar beperken tot de presentatie van Wim van Beuzekom, de 
omgevingsmanager van Betuwewind, vorige week tijdens de raad 
Neder-Betuwe. Een ronkend pr-verhaal, ver bezijden de waarheid. 
Die man zou zo hoofdredacteur van de Pravda kunnen worden. U 
weet wel, de Russische krant die het nieuws ook zo mooi kan 
inkleuren. Ik spreek u als raad nu heel ernstig toe, want u moet het 
ook met de informatie van Betuwewind doen. 

Over burgerparticipatie: hij spreekt van een zorgvuldig proces, 
waarbij gesproken is met duizenden inwoners. Om er vervolgens bij 
te mompelen dat daar ook mensen bij zijn die Facebook bezoeken. 
Dan worden twee foto’s getoond van bijeenkomsten die door 
Betuweplatform georganiseerd zijn. Over de twee 
informatiebijeenkomsten, die wel door Betuwewind georganiseerd 
zijn, komt ook een totaal vertekend beeld. Er zouden veel 
voorstanders zijn geweest voor het huidge scenario (wij weten beter) 



en ach, de Koning van List en Bedrog doet nog een duit in het zakje: 
bij de beelden van de windturbunes kwamen de mensen tot rust....Ik 
verzin het niet. Bassie en Adriaan hebben een opvolger.

Schaamteloos, onacceptabel, verwijtbaar. Ik vind dat ik dit signaal 
aan de raad moet afgeven. En dan voeg ik er nog aan toe dat 
Velthoven alle gezondheidsrisico’s blijft bagatelliseren. Hij spreekt 
tijdens de bijeenkomst in Dodewaard over twee professionele 
medewerkers van de GGD. In werkelijkheid spraken ze over 
verouderde rapporten van de RIVM en op een vraag over lage tonen 
bleven ze het antwoord schuldig. Ik heb een officiële klacht ingediend 
bij GGD-Midden-Gelderland. Het antwoord: ja, ze waren wat 
overrompeld door het hoge aantal mensen en met een beamer was 
het misschien beter uit de verf gekomen. Da’s onze GGD. 

Over de gebiedstafel, door Van Beuzekom de navelstreng genoemd, 
kan ik kort zijn. Onze vrienden van het Platform hebben daar al 
genoeg over gezegd.  Een gedrocht en vooral een farce.

Ondertussen is de weerstand onder de bevolking groot. Een huis aan 
huis-petitie heeft binnen een week 1.134 handtekeningen 
opgeleverd. We zijn er zelf ook door overdonderd. Met nog twee 
weken te gaan zijn we na de corona-persconferenie medio november 
gestopt. We hebben slechts eenvijfde van het aantal straten in 
Zetten, Dodewaard en Wely  gedaan. 

Het viel me op hoe spontaan de mensen tekenden en er was grote 
solidairiteit in bv centrum van Zetten voor bewoners aan de rand. 
Mensen schrokken zich vaak een hoedje als we de foto’s toonden. O 
ja, die foto’s waren door Betuwewind verboden.We mochten alleen 
hun foto’s gebruiken. Daar stonden geen huizen op. Er waren ook  
mensen, die voor windmolens waren. Daar hebben wij ook respect 
voor. 

Dit hoge aantal nee-stemmers mag de raad niet negeren. 



Waar staan we nu? Eigenlijk in de pauzestand, althans dat zou 
moeten. In de eerste plaats is het wachten op de Raad van State op 
de nieuwe normen. En het nieuwe kabinet spreekt voor het eerst van 
een afstandsnorm. Gezondheid wordt eindelijk serieus genomen. 
Ondertussen broeden de initiatiefnemers op eigen normen en 
hebben ze geweldige haast. Wij als Mallemolens kunnen het niet 
begrijpen dat uw raad niet het voorbeeld volgt van Neder-Betuwe: 
een pas op de plaats, wacht eerst op duidelijkheid. 

Mocht de raad trouwens voor die optie kiezen, dan zal de kop van de 
Nieuwsbrief van Betuwewind luiden: Windpark weer een stap 
dichterbij.....

Onder het mom van het klimaat wordt democratie met een potlood 
geschreven. Ik zou u graag allen een rode stift willen geven. 

Tot slot:

-het hoeft niet (gezien de alternatieven, die er volop zijn)

-het mag niet (kijk eens naar de petitie en u als raad wilt ook gaag 
bouwen aan de rand van Zetten)

-het kan niet (gezien de uitspraak van de Raad van State en 
onderzoek naar afstandsnorm).

Dank en veel wijsheid gewenst

Fred Eggink


